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REVISTA PRESEI 
 

 Guvernul a aprobat modificările la Codul fiscal, ce vizează impozitul pentru IMM-uri, impozitul pe venit și contribuțiile 
sociale 
Guvernul a aprobat, miercuri, prin modificarea Codului fiscal, o serie de măsuri privind impozitul pentru IMM-uri, 
impozitul pe venit și contribuțiile sociale. 
Potrivit unui comunicat al Executivului, în domeniul impozitării societăților, ordonanța de urgență adoptată în 
ședința de miercuri revizuiește sistemul de impunere a microîntreprinderilor, astfel încât vor beneficia de impozit 
de 1% pe veniturile realizate și IMM-urile care realizează venituri de la 500.000 euro la 1.000.000 euro și care în 
prezent plătesc impozit de 16% pe profit. 
"De asemenea, se elimină condiția privind realizarea de venituri din consultanță și management. Menționăm că în 
prezent, firmele care obțin venituri din consultanță și management pot plăti impozit pe veniturile 
microîntreprinderilor, dacă aceste venituri nu depășesc 20% din veniturile totale. Totodată, se includ în acest 
sistem și persoanele juridice care nu intrau sub incidența acestui impozit (persoanele juridice din domeniul 
asigurărilor, pieței de capital, din domeniul bancar, al jocurilor de noroc și din domeniul extracției resurselor 
naturale)", se arată în comunicat. 
Ordonanța transpune în legislația națională prevederile Directivei 2016/1164/UE, pentru combaterea 
externalizării profiturilor companiilor multinaționale, prin: limitarea deductibilității dobânzilor; introducerea 
impozitării la ieșire — previne erodarea bazei impozabile în cazul unui transfer de active în afara României; 
consolidarea regulii antiabuz, ce va permite autorităților române să refuze contribuabililor beneficiile fiscale 
obținute din aranjamente abuzive; introducerea normelor privind societățile străine controlate (SSC) ce au ca scop 
împiedicarea evitării plății impozitelor prin devierea veniturilor către filiale din paradisuri fiscale. 
În domeniul contribuțiilor sociale obligatorii, modificările au în vedere atât reducerea cotelor cumulate ale 
contribuțiilor sociale obligatorii, per total, cu două puncte procentuale, de la 39,25% la 37,25%, cât și reducerea 
numărului contribuțiilor sociale de la nouă (angajat și angajator) la trei, după cum urmează: contribuția de 
asigurări sociale (CAS), plătită pentru salariat; contribuția de asigurări sociale de sănătate (CASS), plătită pentru 
salariat; contribuția asiguratorie pentru muncă, suportată de angajator. 
Transferul sarcinii fiscale a obligațiilor privind contribuțiile sociale obligatorii datorate de angajator la angajat în 
cazul veniturilor din salarii și asimilate salariilor se stabilește astfel: "CAS și CASS se datorează de către persoanele 
fizice, respectiv de către angajați, inclusiv în cazul contractelor individuale de muncă cu normă întreagă sau cu 
timp parțial, pentru care CAS și CASS datorate nu pot fi mai mici decât nivelul contribuțiilor sociale aferente 
salariului minim brut pe țară în vigoare în luna pentru care se datorează acestea, corespunzător numărului zilelor 
lucrătoare din lună în care contractul a fost activ". 
De asemenea, se stabilește o cotă suplimentară de CAS (de 4%, respectiv 8%) pentru condiții deosebite, speciale 
sau alte condiții de muncă definite potrivit legii. 
"Contribuția de asigurări sociale de sănătate (CASS) este în cotă de 10%, datorată de către persoanele fizice care 
au calitatea de angajați sau pentru care există obligația plății contribuției de asigurări sociale", se spune în 
comunicat. 
Actul normativ prevede și modificarea modului de stabilire a CAS și a CASS pentru persoanele fizice care 
realizează venituri din activități independente (de exemplu: consultanți, experți contabili, medici, persoane fizice 
autorizate, avocați — numai CASS, notari — numai CASS) sau alte categorii de venituri. 
"Mai exact, acestea nu mai datorează contribuțiile sociale asupra venitului realizat, ci baza de calcul va fi venitul 
ales, care în cazul CAS trebuie să fie cel puțin egal cu salariul minim brut pe țară, iar baza de calcul a CASS va fi 
salariul minim brut pe țară", potrivit aceleiași surse. 
Ordonanța prevede că se exceptează de la plata CAS persoanele fizice asigurate în sisteme proprii de asigurări 
sociale numai pentru veniturile realizate din activități pentru care, potrivit legii, există obligația asigurării în aceste 
sisteme — avocații, notarii, personalul monahal—, inclusiv pentru veniturile de natură salarială realizate în 
domeniile respective — avocații salarizați etc. 
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"În prezent, excepția se aplică pentru orice venit din salariu și asimilat salariilor, inclusiv persoanelor fizice care au 
și calitatea de pensionari al unui sistem propriu de asigurări sociale, ceea ce generează inechități față de 
persoanele care sunt pensionari din sistemul public de pensii", se arată în comunicat. 
Se modifică și modalitatea de asigurare în sistemul public de sănătate a persoanelor care au calitatea de 
pensionari, șomeri, persoane aflate în concedii pentru creșterea copiilor, persoane care obțin ajutoare sociale și 
alte categorii de persoane aflate sub protecția sau în custodia statului. 
"Aceste persoane vor fi asigurate în sistemul public de sănătate, fără plata contribuției, dacă nu realizează venituri 
pentru care datorează contribuția de asigurări sociale de sănătate", se arată în comunicat. 
Prin măsurile adoptate, se introduce "Contribuția asiguratorie pentru muncă" în cotă de 2,25% datorată de 
angajatori. 
"Contribuția asiguratorie pentru muncă este destinată alimentării Fondului de garantare pentru plata creanțelor 
salariale și asigurării necesarului pentru plata prestațiilor din domeniul asigurărilor sociale de care beneficiază 
salariații, respectiv indemnizațiile pentru șomaj, indemnizațiile primite pentru concediile medicale sau cheltuielile 
pentru accidente de muncă și boli profesionale", explică aceeași sursă. 
În domeniul impozitului pe venit, ordonanța prevede reducerea cotei de la 16% la 10%. 
Modificările aduse Codului fiscal vizează majorarea nivelului venitului lunar brut în funcție de care se acordă 
deducerea personală, respectiv de la 1.500 lei (în prezent) la 1.950 lei — limita până la care deducerile se acordă 
în sumă fixă, în funcție de numărul persoanelor aflate în întreținere; de la 3.000 lei (în prezent) la 3.600 lei — 
limita maximă până la care deducerile se acordă în mod degresiv. 
De asemenea, pentru salariații care realizează venituri brute lunare din salarii de peste 3.600 lei nu se acordă 
deduceri personale. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Două dintr-o lovitură! Când toată lumea se uita la 'revoluția fiscală', Guvernul a mai aprobat încă o OUG 
Pe lângă revoluţia fiscală, guvernul a aprobat miercuri şi un alt proiect de OUG, referitoare la majorarea punctului 
de pensie şi la diminuarea contribuţiei la pilonul II, proiect dezbătut în primă lectură în şedinţa din 26 octombrie. 
”Proiectul de ordonanţă prevede creşterea pensiei minime la 640 de lei şi a punctului de pensie la 1100 de lei de 
la 1 iulie 2018. Aceste măsuri vin la pachet cu reducerea procentului de plată către pilonul II de pensii de la 5,1 la 
3,7%, dar, atenţie! fără a fi afectată valoarea nominală din prezent. Mai precis, suma care este achitată astăzi 
către administratorii pilonului II va fi cel puţin aceeaşi la anul, dar scăderea procentului este necesară ca urmare a 
creşterii salariului brut cu 20%”, a declarat atunci ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, potrivit ZF. 
Mutarea CAS de la angajator la salariat cu reducerea cotei totale de contribuţii sociale de la 39,25% la 37,25%, 
splitarea plăţii TVA, ridicarea plafonului pentru microîntreprinderi la un milion de euro sau instituirea contribuţiei 
asiguratoare pentru muncă de 2,25% din fondul de salarii, dar şi scăderea de la 16% la 10% a impozitului pe 
venituri şi creşterea salariului minim pe economie de la 1.450 la 1.900 de lei sunt principalele măsuri fiscal-
bugetare lansate recent de Guvern în dezbaterea publică. 
Pe de-o parte, Guvernul le prezintă ca fiind benefice, încurajatoare şi chiar creatoare de oportunităţi pentru 
angajatori, dar de cealaltă parte reprezentanţii mediului de afaceri – întreprinzători, analişti, consultanţi, lideri ai 
patronatelor sau ai asociaţiilor de investitori – şi politicienii din afara arcului guvernamental le resping în bloc sau 
în parte, invocând riscuri majore pentru stabilitatea macroeconomică. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Surpriză TOTALĂ pregătită de Guvern. Ce angajaţi pot primi sporuri de până la 75% la salariu 
Guvernul vine cu veşti bune pentru bugetari! Regulamentul privind categoriile de personal din administraţie care 
pot primi sporuri, condiţiile de acordare şi cuantumul lor va fi stabilit prin Hotărâre de Guvern, însă proiectul de 
HG pus în dezbatere de Ministerul Dezvoltării prevede sporuri de până la 75% pentru condiţii deosebit de 
periculoase. 
Citeşte şi: Casa Regală, informaţii de ULTIMA ORĂ chiar de onomastica Regelui Mihai: 'A fost împărtăşit...' 
Regulamentul defineşte două situaţii în care pot fi acordate sporuri. Primul vizează ”condiţii deosebite de muncă 
vătămătoare/periculoase” care presupun totalitatea situaţiilor care implică risc de îmbolnăvire şi/sau contagiune 
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directă sau indirectă, respectiv riscuri asociate datorate condiţiilor specifice de desfăşurare a activităţii. A doua 
categorie vizează condiţiile de muncă deosebit de periculoase care sunt definite astfel: ”totalitatea situaţiilor în 
care personalul din instituţiile publice sanitar-veterinare şi pentru siguranţa alimentelor în care îşi desfăşoară 
activitatea, corespunzător activităţii efective desfăşurate în condiţii de TBC, bruceloză, gripă aviară, encefalopatii 
spongiforme transmisibile, salmoneloze, alte zoonoze, pestă, febră aftoasă, leucoze şi alte boli asemenea, 
anatomie patologică, necropsii şi medicină legală, precum şi corespunzător activităţii specifice din laboratoarele 
sanitare şi pentru siguranţa alimentelor", potrivit MEDIAFAX. 
O primă categorie de personal care va beneficia de sporuri este personalul Autorităţii Naţionale Sanitare 
Veterinare şi pentru Siguranţa Alimentelor (ANSVSA), care va putea primi spor pentru condiţii deosebite de 
muncă vătămătoare/periculoase de până la 35%, pe când sporul pentru condiţii deosebit de periculoase este de 
până la 75%. 
În plus se va putea acorda un spor de până la 20% ca spor de izolare şi pentru condiţii deosebite de muncă 
reprezentate de izolare datorată activităţii desfăşurate în localităţi amplasate la altitudine, care au căi de acces 
dificile sau unde atragerea personalului se face cu dificultate, în punctele de frontieră amplasate în afara 
localităţilor sau de activitatea desfăşurată în condiţii de radiaţii şi altele asemenea stabilite de ordonatorul 
principal de credite, cu consultarea sindicatelor. 
De spor de izolare va putea beneficia şi personalul din cadrul Administraţiei Rezervaţiei Biosferei „Delta Dunării” şi 
comisariatul Rezervaţiei Biosferei „Delta Dunării“ din cadrul Gărzii Naţionale de Mediu, însă cuantumul acestuia 
va varia în funcţie de timpul efectiv petrecut în rezervaţie. 
Pentru alte categorii de salariaţi din administraţie se va putea acordul sporul pentru condiţii de muncă 
vătămătoare sau periculoase, însă cuantumul va varia în funcţie de cinci factori de risc. 
Angajaţii care lucrează în circumstanţe care presupun doi factori de risc vor beneficia de un spor de până la 5% 
din salariul de bază. Pentru trei factori de risc, cuantumul creşte la 10%, iar pentru patru factori, poate ajunge la 
15%. 
”Locurile de muncă, categoriile de personal şi stabilirea concretă, de la caz la caz a sporurilor pentru fiecare 
categorie de personal se aprobă de ordonatorul principal de credite, cu consultarea sindicatelor sau a 
reprezentanţilor salariaţilor, după caz, în limita prevederilor prezentului regulament”, se arată în proiectul care 
urmează să ajungă pe masa Guvernului. 
(Sursa: Mediafax)  
  

 Orban: Voi propune Biroului Politic Executiv al PNL depunerea unei moțiuni de cenzură 
Președintele PNL, Ludovic Orban, a anunțat miercuri că va propune Biroului Politic Executiv al PNL inițierea și 
depunerea unei moțiuni de cenzură la adresa Guvernului Mihai Tudose. 
PNL va sesiza totodată Avocatul Poporului pentru a ataca la Curtea Constituțională ordonanța de modificare a 
Codului fiscal, în cazul în care aceasta va fi emisă. 
"Văzând calamitatea fiscal — bugetară care riscă să lovească România, calamitate provocată de guvernul de 
habarniști economici conduși de Terente, (...) voi propune Biroului Politic Executiv care se întrunește luni 
depunerea unei moțiuni de cenzură împotriva Guvernului. Moțiunea de cenzură reprezintă cea mai puternică 
armă a Opoziției și momentul în care suntem obligați să apelăm la acest instrument, care este singurul care poate 
duce la căderea Guvernului, este acest moment în care guvernarea PSD pune în pericol sănătatea economiei 
românești, veniturile cetățenilor români, pune în pericol nivelul de viață al fiecărui român. Sunt convins că vom 
iniția săptămâna viitoare procedurile în vederea depunerii moțiunii de cenzură", a declarat Ludovic Orban la 
Palatul Parlamentului. 
El a anunțat totodată că PNL va apela "la toate formele de protest legale și constituționale pentru a împiedica 
intrarea în vigoare a acestor aberații fiscale care riscă să pună pe butuci economia românească, inclusiv marșuri, 
mitinguri și toate celelalte forme de protest posibile". 
"De asemenea, suntem solidari cu toți aceia care își apără salariul, își apără pensia, își apără viitorul, își apără 
practic munca și câștigul cinstit din muncă și care nu acceptă să fie furați de acest guvern care jinduiește la banii 
oamenilor pentru a își umple lor pușculițele", a adăugat liderul PNL. 
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Liberalii protestează față de măsurile pe care urmează să le adopte, în această după-amiază, Guvernul Tudose, 
pentru că ele reprezintă cea mai mare minciună a programului de guvernare al PSD-ALDE și românii au 
conștientizat acest lucru, a anunțat, la rândul său, Ionel Dancă, purtătorul de cuvânt al PNL. 
"Majorările de salarii promise în campania electorală se dovedesc o scamatorie fiscală prin care se majorează 
doar salariul brut al românilor pe hârtie, în timp ce în mână oamenii vor avea calendarul promisiunilor electorale 
ale PSD din care nu vor mai înțelege nimic cu toate acele afirmații pe care urmau să le pună în aplicare. Este cea 
mai mare bătaie de joc la adresa siguranței veniturilor populației și la adresa afacerilor mediului privat din 
România. Este o bătaie de joc, o harababură fiscală care trebuie să înceteze. Acest guvern nu are limite atunci 
când vine vorba de interesul propriu — acela de a acoperi niște promisiuni electorale mincinoase și a cumpăra o 
pace și liniște socială pentru a continua atacul la justiție. Acesta este adevăratul program de guvernare al PSD-
ALDE și de aceea PNL protestează împotriva acestuia", a spus Dancă. 
El a denunțat, totodată, "un alt atentat la adresa banilor românilor — respectiv modificarea contribuțiilor la 
pilonul II de pensii. 
Vicepreședintele PNL Florin Cîțu, senator liberal, consideră că această zi, în care are loc ședința de guvern pe tema 
modificărilor fiscale, este una neagră pentru România. 
"Astăzi este momentul în care se desăvârșește genocidul împotriva economiei României, care a început cu 
guvernarea PSD. Măsurile de astăzi confirmă faptul că PSD a început un război cu România, cu românii, indiferent 
de culoarea politică și în același timp a mai scris un capitol important în lupta pe care o au ei cu UE și de a scoate 
România din UE. Vom încerca să oprim aceste măsuri pe cât se poate prin proteste, prin acțiuni în Parlament. (...) 
Liviu Dragnea și Darius Vâlcov se răzbună pe Tudose și se răzbună pe români", a susținut senatorul PNL. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Bogdan Hossu iese la rampă și contraatacă: Cum vor sindicatele să blocheze 'revoluția fiscală' 
Membrii Guvernului au adoptat, în şedinţa de miercuri, ordonanţa de urgenţă prin care este modificat Codul 
Fiscal, prevederile urmând să intre în vigoare de la 1 ianuarie 2018. 
Liderul Confederaţiei Sindicale „Cartel Alfa”, Bogdan Hossu, a declarat, miercuri, că intenţionează să înştiinţeze 
Avocatul Poporului cu privire la propunerile de modificare a Codului fiscal, în speranţa că acesta va sesiza, la 
rândul lui, Curtea Constituţională. 
"Avem două căi de atac legate de încălcarea dreptului de proprietate, pe de o parte, și de ceea ce este prevedere 
în Codul fiscal, a echilibrului de fiscalitate între părți care se încalcă. Vom ataca la Avocatul Poporului și vom muta 
manifestațiile acolo pentru că sperăm să convingem Avocatul să facă un atac, să înainteze Curții Constituționale în 
vederea analizării sesizărilor noastre. Dacă nu, rămâne în Parlament, numai că în Parlament avem o problemă. 
Probabil că Parlamentul va trece în procedură de urgență bugetul de stat, care va fi probabil aprobat (în Guvern 
n.r) săptămâna viitoare, luni sau marți, iar Ordonanța care și ea trebuie să treacă prin Parlament va trece probabil 
în sesiunea din primăvara viitoare. Drept care, chiar dacă parlamentarii o vor ataca la Curtea Constituțională și 
Curtea va decide că e neconstituțională nu înseamnă decât un dezastru economic și social național", a explicat 
președintele CNS Cartel Alfa, potrivit Realitatea Tv. 
"Reiterăm poziția CNS Cartel Alfa de respingere a acestui proiect fiscal, poziție exprimată și de reprezentanții 
noștri în Comisiile de dialog social de la nivelul Prefecturilor. Cerem instituțiilor guvernamentale să pună la 
dispoziția publicului înregistrările de la aceste ședințe pentru o informare corectă. Transferul contribuțiilor sociale 
de la angajat la angajator reprezintă în fapt creșterea contribuțiilor angajaților, de la 32,5% (16,5% contribuții 
+16% impozit) — la 45% (35% contribuții și 10% impozit). Așa-zisa reducere fiscală este de fapt creșterea sarcinii 
fiscale a salariaților", potrivit comunicatului. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 „Revoluția” fiscală. Liderul BNS: Te manipulăm și te facem să votezi cum vrem 
Dumitru Costin, președintele Blocului Național Sindical (BNS), declară că angajații vor contribui, de la 1 ianuarie 
2018, cu mai bine de 90% la sistemul de securitate socială și că actuala guvernare are un singur obiectiv: 
„înrobirea salariatului român”. „Să nu uităm că tot ei sunt cei care au consolidat modelul de asistență socială, 
care azi, în rural, înseamnă mașină de vot. Fii sărăc, fără școală, fără muncă, stai acolo, îți dăm noi asistență 
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socială, te manipulăm cum vrei tu și te facem să votezi cum vrem noi”, a mai arătat Costin, prezent la protestul 
din Piața Victoriei. 
„Vom fi prima țară din UE care încearcă acest experiment social, unde angajatul va contribui cu mai bine de 90% 
la veniturile sistemului de securitate socială, ceea e ce contra curentului european. Evenimentul care are loc aici 
(în Piața Victoriei - n.r.) nu e organizat de BNS sau de Cartel Alfa, ci este o invitație din partea structurii civice. 
Atâta timp cât avem agende comune suntem solidari. Am lansat împreună cu colegii mei un apel, am transmis un 
mesaj membrilor noștri de sindicat din București să se alăture acestui protest. Noi ne continuăm demersurile 
sindicale și nu cred că asta îi va determina pe guvernanți să renunțe la ordonanță, pentru că sunt foarte siguri 
pe ei, vor să calce pe cadavre, acesta este singurul lor obiectiv: înrobirea salariatului român”, a precizat Costin. 
Liderul BNS a afirmat că „trebuie să ne obișnuim cu acest stil de a conduce”, deoarece guvernanții au încercat să 
creeze o dependență a autorităților locale și a cetățeanului, consolidând totodată modelul de asistență socială, 
care „în rural, înseamnă mașină de vot”. 
„Trebuie să ne obișnuim cu acest stil de a conduce, pentru că vă reamintesc, au venit și au spus: «de ce să avem 
televiziune națională și radio național, să fie independente și pe bază de taxe, bucurați-vă săracilor că nu mai sunt 
finanțate din taxe, dar o să avem grijă să dăm bani de la buget, noi reprezentăm puterea. E adevărat domnilor 
primari că o să pierdeți două miliarde de euro la anul, dar veniți la noi, că v-am promis noi că vă dăm banii». Ușor, 
ușor, creează un gen de dependență, una pe care au exersat, o dependență a autorităților locale, o dependență 
a cetățeanului, pentru că nu trebuie să uităm că tot ei sunt cei care au consolidat modelul de asistență socială, 
care azi, în rural, înseamnă mașină de vot. Fii sărăc, fără școală, fără muncă, stai acolo, îți dăm noi asistență 
socială, te manipulăm cum vrei tu și te facem să votezi cum vrem noi. Îți mai luăm și banii pe deasupra, pentru 
că am deschis și un magazin în comună și îți dăm voie să îți iei «pe caiet» băutură, țigări și de mâncare, pentru că 
oricum noi suntem cei care îți plătim ajutorul social și oprim banii odată pe lună. Așa că, săracule, bucură-te că 
ești la mâna mea și mănânci din palma mea”, a subliniat liderul BNS. 
Ordonanţa de urgenţă pentru modificarea Codului fiscal a fost adoptată azi în şedinţa de Guvern. Actul normativ 
prevede şi transferul contribuţiilor de la angajator la angajat şi scăderea impozitului pe venit de la 16% la 10%. 
Liderii BNS s-au declarat împotriva transferului contribuțiilor sociale de la angajator la angajat, dar și împotriva 
existenței de la 1 ianuarie 2018 a unui sistem de securitate socială alimentat în proporție de peste 90% doar de 
către salariați. 
Pe de altă parte, BNS susține creșterea salariului minim de la 1.450 de lei la 1.550 de lei, dar și transpunerea în 
Codul Fiscal a prevederilor Directivei (UE) 2016/1164 a Consiliului de stabilire a normelor împotriva practicilor de 
evitare a obligațiilor fiscale care au incidență directă asupra funcționării pieței interne, precum și orice inițiativă a 
Guvernului ce vizează reducerea evaziunii și a fraudei fiscale în România. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 UPDATE Câteva sute de persoane au protestat în Piața Victoriei față de modificarea Codului fiscal 
Câteva sute de persoane au participat miercuri, în jurul prânzului, la un protest în fața Guvernului, exprimându-și 
nemulțumirea față de modificarea Codului fiscal. 
Numărul maxim a fost atins în jurul orei 13,30, după care cei mai mulți, majoritatea tineri, au părăsit Piața 
Victoriei. 
Ei au scandat lozinci antiguvernamentale și contra Partidului Social Democrat, îndemnând oamenii să li se alăture. 
Pe pancarte au afișat mesaje precum "Guvernul vrea lege nouă, dă c-o mână, ia cu două", "Nu transferului de 
taxe", "PSD, ciuma roșie" și au scandat "Ieșiți din casă, dacă vă pasă!", "Solidaritate!", "DNA să vină să vă ia!", "Nu 
vrem să fim o nație de hoți!". 
Oamenii spuneau că le este teamă că în urma modificărilor Codului fiscal salariile vor scădea și că nu doresc să 
plătească pentru promisiunile din campania electorală.  
Circulația în zona Piața Victoriei nu a fost întreruptă și nu s-au semnalat incidente. În jurul orei 15,00 se mai aflau 
în piață sub o sută de persoane. 
 (Sursa: Agerpres) 
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 Mihai Tudose, atac DUR la adresa băncilor: 'Au dat liber angajaților pentru a participa la miting. Dacă sunt 
nervoase, eu vă felicit' 
Premierul Mihai Tudose a lansat un nou atac la adresa băncilor, după ce a primit informația că unele sucursale au 
dat liber angajaților pentru a participa la mitingul din Piața Victoriei. 
„Felicitari, dle ministru Mișa pentru alocuțiunea de la început. Tocmai am aflat acum că niște sucursale ale unor 
bănci au dat liber angajaților pentru a participa la mitingul din față. Deci sunteți pe drumul cel bun. Dacă băncile 
sunt nervoase, eu vă felicit. Poate o să plătească și impozite”, a spus Mihai Tudose. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 UPDATE Moneda națională,la cea mai slabă cotație din ultimii 5 ani; BNR a anunțat un curs de 4,6198 lei/euro 
Moneda națională s-a depreciat miercuri în raport cu euro și a ajuns la cea mai slabă cotație din ultimii cinci ani, 
cursul anunțat de Banca Națională a României (BNR) fiind stabilit la 4,6198 lei, cu 2,30 de bani (0,5%) mai mult în 
comparație cu valoarea din ședința precedentă, de 4,5968 lei pentru un euro. 
Pe data de 3 august 2012, Banca Națională a României a anunțat un curs de schimb de 4,6481 de lei pentru un 
euro, iar la momentul respectiv deprecierea monedei naționale a fost legată de procedurile privind suspendarea 
președintelui Traian Băsescu. O cotație similară pentru moneda națională a fost consemnată și pe data de 26 iulie 
2012, când Banca Națională a României a anunțat un curs de schimb de 4,6205 de lei pentru un euro. 
Moneda națională s-a depreciat miercuri și în fața dolarului american, cotația fiind stabilită de BNR la 3,9810 lei, 
mai mult cu 0,64 bani (0,16%) în comparație cu ședința precedentă, când un dolar american valora 3,9746 lei. 
Francul elvețian a fost cotat la 3,9869 lei, în creștere cu 1,27 bani (0,32%), comparativ cu valoarea de 3,9742 lei, 
stabilit în ședința precedentă.  
Gramul de aur s-a scumpit, miercuri, cu 81,79 de bani (0,5%), până la 163,9971 lei, de la 163,1792 lei, cât se 
stabilise marți. 
Pe piața interbancară, cursul euro/leu a ajuns miercuri dimineață la 4,63, însă a recuperat ulterior, evoluția fiind 
pusă de analiști pe seama declarațiilor de marți ale guvernatorului BNR, Mugur Isărescu. 
Ciprian Dascălu, economist șef al ING Bank România, a declarat pentru AGERPRES, că piața a reacționat după 
comentariile băncii centrale, care a spus că va permite o volatilitate mai mare pe curs și una mai redusă de ratele 
de dobândă. 
De asemenea, Horia Braun, economistul-șef al BCR, pune evoluția cursului pe seama mesajului transmis de 
guvernatorul Isărescu în conferința de presă de marți. 
"Totuși, aș vrea să precizez că fluctuația de circa 0,6% nu e ceva neobișnuit pe o piață valutară cu flotare liberă, 
atât că ne obișnuisem noi în perioadele recente cu o volatilitate mai mică. Interpretarea mea a ceea ce a anunțat 
BNR ieri este că, din punctul lor de vedere, pe care îl consider foarte corect, este preferabil să avem o volatilitate 
mai mică a dobânzilor, a ROBOR, decât a cursului, în condițiile în care pe o piață liberă nu pot fi controlate toate 
variabilele în același timp. Cum cursul euro/leu părea țintuit de ceva vreme în pragul lui 4,60, era un echilibru 
instabil acolo, fiindcă exista percepția puternică în piață că acel nivel e apărat strict de BNR. Noua retorică a băncii 
centrale a semnalat însă că această redută poate fi cucerită. Asta nu înseamnă însă că nu mai există opreliști 
pentru deprecierea leului și mai ales nu din cauza măsurilor așteptate din partea Guvernului, care cred ca au avut 
o influență nesemnificativă asupra evoluției monedei naționale de ieri", a explicat Horia Braun. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 ULTIMA ORĂ - Olguța Vasilescu, despre Hotărârea de Guvern care majorează salariul minim: 'NU există niciun 
fel de întârzieri' 
Hotărârea de Guvern referitoare la salariul minim pe economie va fi prezentată într-o şedinţă ulterioară a 
Executivului din cauză că, în prezent, proiectul se află în transparenţă decizională, a anunţat miercuri ministrul 
Muncii, Lia Olguţa Vasilescu. 
„Într-o primă lectură, săptămâna trecută, am citit hotărârea de guvern referitoare la salariul minim pe economie, 
care va fi prezentată într-o şedinţă ulterioară, deoarece, în acest moment, ea se află în transparenţă decizională, 
postată pe site-ul Ministerului Muncii, şi mai avem de luat avizul Consiliului Economic şi Social. Nu sunt niciun fel 
de modificări nici la această hotărâre de Guvern. De altfel, vreau să vă spun că, de regulă, salariul minim pe 
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economie se stabileşte în luna decembrie. Anul acesta a fost un caz special pentru că Guvernul s-a investit mai 
târziu şi a fost dată hotărârea de Guvern chiar în luna ianuarie pentru anul acesta. Deci nu este niciun fel de 
întârziere, pur şi simplu trecem prin toate etapele necesare adoptării acestei hotărâri de Guvern”, a spus ministrul 
Muncii, în ședința de Guvern. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ministrul Finanţelor, despre „supărarea majoră” după adoptarea OUG privind Codul Fiscal 
 
Ministrul Finanţelor, Ionuţ Mişa, a susţinut, după adoptarea OUG privind Codul Fiscal, că „supărarea majoră” este 
provocată de implementarea directivei europene privind evitarea reducerii artificiale a bazei de impozitare, ce a 
deranjat unele companii multinaţionale care au „bugete consistente de publicitate”. 
„Directiva europeană ne va ajuta să nu mai dăm posibilitatea grupurilor multinaţionale să stabilească dobânzi 
uriaşe. Avem o situaţie în care se împrumutau de la compania mamă la 17% şi plasau pe piaţa internă la 4%”, a 
spus Mişa. 
Potrivit acestuia, aceste multinaţionale care foloseau astfel de practici încearcă acum să distragă atenţia către alte 
subiecte pentru „a crea emoţie”. 
(Sursa: Antena 3) 
 
 

 Ministrul Finanțelor: Românii ar trebui să se gândească pentru cine ies în stradă, unele companii au interesul 
ca anumite măsuri să nu fie aplicate 
Poporul român este inteligent, iar românii care protestează în aceste zile faţă de aplicarea măsurilor de 
modificare a Codului fiscal ar trebui să se gândească pentru cine ies în stradă, a declarat, miercuri seară, la Antena 
3, ministrul Finanţelor, Ionuţ Mişa. 
„Poporul român este un popor inteligent (...) Vreau să îi rog pe români să se gândească, am văzut că sunt mulţi 
care încurajează ieşirea în stradă, un drept al fiecăruia dintre noi, să citească această ordonanţă, să se ducă la 
sursă şi să se gândească dacă ies în stradă pentru interesul lor propriu sau nu cumva e o diversiune şi ies în stradă 
pentru interesul altora, pentru interesul unor companii”, a declarat Ionuț Mişa. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 CSM discută propunerile legislative de modificare a Legilor Justiției 
Plenul Consiliului Superior al Magistraturii urmează să discute joi propunerile legislative de modificare a Legilor 
Justiției primite de la Camera Deputaților. 
Potrivit ordinii de zi publicată pe pagina de internet a CSM, Plenul urmează să analizeze propunerile legislative 
pentru modificarea și completarea Legii 304/2004 privind organizarea judiciară, a Legii 303/2004 privind statutul 
judecătorilor și procurorilor, precum și a Legii 317/2004 privind Consiliul Superior al Magistraturii. 
Cu o săptămână în urmă, CSM anunța că a primit de la Camera Deputaților o solicitare pentru avizarea, până pe 9 
noiembrie, a celor trei propuneri legislative privind modificarea și completarea Legilor Justiției, precizând că 
acestea vor fi transmise pentru consultare instanțelor și parchetelor. 
Marți, Adunarea Generală a procurorilor din DIICOT a votat cu o largă majoritate împotriva proiectului de 
modificare a Legilor Justiției, unul dintre motivele invocate fiind "incoerența" procesului de dezbatere și 
consultare profesională a magistraților. 
"Astăzi (7 noiembrie — n.r.), a avut loc Adunarea Generală a procurorilor din cadrul Direcției de Investigare a 
Infracțiunilor de Criminalitate Organizată și Terorism, în urma votului rezultând că larga majoritate a procurorilor 
s-au pronunțat împotriva modificărilor propuse prin proiectele transmise de Consiliului Superior al Magistraturii. 
Atât în cadrul procesului de consultare premergător, cât și în Adunarea Generală au fost exprimate numeroase 
opinii cu privire la sensul modificărilor propuse la Legile Justiției și la metoda urgentă de legiferare promovată", a 
anunțat DIICOT. 
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Miercuri, DNA a transmis că, în lipsa unei consultări a magistraților și a unor studii de impact, se impune 
respingerea "în bloc" a proiectelor de modificare a Legilor Justiției, prin acordarea de către CSM a unui aviz 
negativ pentru întregul pachet legislativ. 
"Având în vedere propunerile legislative depuse la Camera Deputaților pentru modificarea și completarea Legilor 
Justiției (Statutul judecătorilor și procurorilor, Legea pentru organizarea judiciară, Legea privind CSM), la cererea 
Consiliului Superior al Magistraturii, procurorii Direcției Naționale Anticorupție au formulat și au transmis la CSM 
un punct de vedere. Astfel, în principal, procurorii anticorupție apreciază că, față de modul de realizare a 
proiectelor, fără consultarea prealabilă a magistraților, fără o expunere de motive corespunzătoare și fără studii 
de impact, se impune o poziție fermă, de respingere în bloc a proiectelor, prin acordarea unui aviz negativ pentru 
întregul pachet legislativ", preciza un comunicat al DNA. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ambasadorul Hans Klemm, despre modificarea Codului Fiscal 
Ambasadorul SUA la București, Hans G. Klemm, a declarat miercuri după-amiază, la Arad, întrebat de jurnaliști cu 
privire la adoptarea de către Guvern a modificărilor la Codul Fiscal, că a încurajat întotdeauna Guvernul să 
dialogheze cu toți cei implicați, astfel încât să ajungă la cele mai bune decizii. 
Întrebat care este părerea sa cu privire la modificările aduse Codului fiscal, aprobate miercuri de Guvern, oficialul 
american a spus că aflându-se la Arad în cea mai mare parte a zilei, nu a avut posibilitatea să afle tot ceea ce s-a 
întâmplat astăzi la Guvern. "Pe de altă parte însă, trebuie spus că am încurajat întotdeauna Guvernul să poarte un 
dialog cu toți cei implicați, astfel încât să se ajungă la cele mai bune decizii", a spus Klemm, potrivit traducerii 
oficiale. 
De asemenea, ambasadorul SUA a fost întrebat de jurnaliști și cu privire la proiectul de modificare a legilor 
Justiției și protestele de stradă desfășurate duminică în legătură cu acesta, el răspunzând că îngrijorările 
administrației de la Washington cu privire la acest pachet legislativ nu s-au schimbat. 
"Guvernul american, adică guvernul meu — și accentuez asta — a exprimat, cred pe 29 august a.c., îngrijorări 
profunde cu privire la acest pachet de legi. Și aceste îngrijorări nu s-au schimbat", a spus ambasadorul SUA, aflat 
miercuri la Arad pentru o vizită la fabrica companiei Greenbrier Europe. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Iordache, răspuns pentru magistraţii care se opun modificării legilor justiţiei  
Deputatul PSD Florin Iordache, preşedintele Comisie speciale care se ocupă de legislaţia din domeniul justiţiei, 
răspunde la nemulţumirile exprimate de magistraţii care se opun modificării legilor justiţiei. 
"Propunerile pe care noi le-am făcut ţin cont de propunerile magistraţilor. Fără îndoială este un aviz consultativ. 
Ceea ce e important pentru noi ar fi să stăm de vorbă aplicat pe fiecare articol şi pe acele propuneri constructive 
pe care noi le-am făcut. Este vorba despre independenţa Inspecţiei Judiciare, este vorba despre o numire a 
procurorilor şi a judecătorilor, cât şi de răspunderea magistraţilor. Sunt chestiuni care considerăm în acest 
moment că trebuie reglementate. Sunt foarte multe deciziile ale CCR care trebuie cuprinse în cele trei legi. Fără 
îndoială ţinem cont de toate avizele, cât şi de poziţie exprimate în cadrul comisiei. Vom invita la discuţii atât 
reprezentanţii CSM, cât şi reprezentanţii Ministerului Justiţiei cât şi reprezentanţii asociaţiilor profesionale", a 
afirmat Iordache. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Guvernul, decizie RADICALĂ pentru agricultori: se introduce contractul unic 
Vânzarea cerealelor de către producătorii agricoli, pe piaţa internă sau la export, se va face pe baza unor 
contracte de vânzare stabilite în mod unitar din punctul de vedere al clauzelor și condițiilor pentru toți 
producătorii agricoli. Măsura este inclusă într-o ordonanță de urgență adoptată astăzi de Guvern, în scopul 
întăririi disciplinei și creșterii responsabilității partenerilor pe filiera de comercializare a cerealelor. 
”Modelul de contract cadru va fi aprobat prin ordin al ministrului agriculturii și dezvoltării rurale în termen de 30 
de zile de la data intrării în vigoare a ordonanței de urgență, la propunerea Organizației Interprofesionale 
„Cereale și Produse Derivate din România” – O.I.C.P..R.. 
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De asemenea, în termen de 45 de zile de la intrarea în vigoare a actului normativ, orice vânzare de cereale pe 
piața internă sau la export trebuie să facă obiectul unui contract scris între părți sau primii-cumpărători trebuie să 
facă o ofertă scrisă de a contracta. 
Durata minimă a contractului de vânzare este de 6 luni, perioadă care se aplică și pentru oferta scrisă de a 
contracta. 
Prevederile menționate nu aduc atingere drepturilor producătorilor de a refuza durata minimă de 6 luni, cu 
condiția ca refuzul să fie exprimat în scris, în termen de 15 zile de la primirea ofertei. În acest caz, părțile sunt 
libere să negocieze, în condițiile legii, toate elementele contractului”, arată Guvernul, într-un comunicat remis 
STIRIPESURSE.RO. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Criză în sistemul medical. Apel făcut de FACIAS 
 
Fundaţia pentru Apărarea Cetăţenilor Împotriva Abuzurilor Statului (FACIAS) cere Ministerului Sănătăţii (MS) 
emiterea unei ordonanţe de urgenţă pentru rezolvarea crizei imunoglobulinei şi pentru stabilirea unei strategii 
comune privind aprovizionarea farmaciilor cu acest tratament, potrivit unui comunicat al FACIAS.  
 
În plus, FACIAS anunţă că va acorda consiliere juridică gratuită tuturor celor care vor dori să dea în judecată MS şi 
celelalte autorităţi responsabile de repercusiunile pe care această criză le va avea.  
 
"În acest moment, în ţara noastră, sunt peste 500 de persoane care nu pot urma tratamentul cu imunoglobulină. 
Iar o mare parte dintre aceştia sunt copii. Viaţa lor este în orice moment pusă în pericol de lipsa acestui 
medicament care nu se găseşte pe piaţă încă din vara acestui an, când ultimele firme care distribuiau astfel de 
medicamente în România au anunţat că se retrag de pe piaţă. De atunci, în mod iresponsabil faţă de viaţa 
bolnavilor, Ministerul Sănătăţii nu a găsit nicio soluţie în ciuda avertizărilor Organizaţiei Mondiale a Sănătăţii, care 
subliniază că imunoglobulinele sunt medicamente esenţiale", relevă sursa citată.  
 
FACIAS atrage atenţia că pacienţii cu imunodeficienţe primare depind de imunoglobulină la fel cum pacienţii cu 
diabet sunt dependenţi de insulină.  
 
"Anunţul ministerului prin care, în România, vor ajunge în luna noiembrie 900 de flacoane este cel puţin 
iresponsabil şi ridică, din partea bolnavilor, o problemă legitimă cu privire la modalitatea de repartizare a acestor 
doze, în condiţiile în care un bolnav are nevoie de cel puţin 4 doze lunar. FACIAS a solicitat Ministrului Sănătăţii să 
propună în Guvern adoptarea de urgenţă a unei ordonanţe care să rezolve criza imunoglobulinei din România şi să 
elaboreze, împreună cu producătorii, o strategie comună în ceea ce priveşte aprovizionarea cu imunoglobulină a 
pieţei din România pe termen scurt şi lung", se arată în comunicat.  
 
În lipsa acestui tratament, pacienţii dependenţi de imunoglobulină riscă să fie imobilizaţi la pat şi, în cele din 
urmă, sunt în pericol de moarte, precizează sursa citată.  
 
Primele doze de imunoglobulină vor ajunge în această lună la pacienţi, l-au asigurat, pe 1 noiembrie, producătorii 
pe ministrul Sănătăţii, Florian Bodog, în cadrul unei întâlniri la care au participat şi reprezentanţi ai asociaţiilor de 
pacienţi.  
 
"În timpul întâlnirii, s-a stabilit o strategie comună în ceea ce priveşte aprovizionarea cu imunoglobulină a pieţei 
din România, pe termen scurt şi lung, luând în calcul inclusiv modificarea cadrului legislativ pentru aceste 
produse, dacă este necesar. Unul dintre producătorii prezenţi la întâlnire l-a asigurat pe ministrul Sănătăţii că 
primele 900 de flacoane de imunoglobulină pentru tratarea sindroamelor de imunodeficienţă primară vor fi 
livrate pe piaţa din România în această lună, urmând ca o nouă tranşă de 3.000 de flacoane să fie asigurată în luna 
ianuarie a anului viitor. Mai mult, un alt producător care a ales să părăsească piaţa din România în luna mai 2016 
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şi-a anunţat intenţia de a reveni", informa MS pe 1 noiembrie.  
 
Ministerul Sănătăţii menţiona pe 31 octombrie că lipsa imunoglobulinei de pe piaţa românească este determinată 
de probleme de producţie înregistrate de firmele care o fabrică şi a solicitat acestora "mai multă responsabilitate" 
şi respectarea prevederilor legale.  
(Sursa: Antena 3) 
 

 Noul Cod Administrativ. Superimunitate pentru miniștri 
Procurorii nu vor mai putea ancheta oportunitatea emiterii unor acte normative, potrivit Codului Administrativ 
inițiat de Ministerul Dezvoltării. 
 
Ministrul Dezvoltării, Paul Stănescu (PSD), a pus pe masa Guvernului un proiect de lege incendiar, menit să 
rezolve problemele miniștrilor cu procurorii. 
”Aprecierea necesității și oportunitatea emiterii actelor administrative aparține exclusiv membrilor Guvernului și 
nu pot face obiectul controlului altor autorități”, prevede proiectul Codului Administrativ elaborat de Ministerul 
Dezvoltării Regionale. Prevederea este introdusă în condițiile în care, de-a lungul timpului, procurorii au încercat 
să ancheteze mai mulți demnitari pentru emiterea unor ordonanțe de urgență sau hotărâri de guvern. Ultimul caz 
este dosarul Belina, în care procurorii o anchetează pe Sevil Shhaideh pentru abuz în serviciu. 
Însă, proiectul Codului Administrativ merge mai departe, limitând și mai mult marja de acțiune a procurorilor prin 
pasarea răspunderii către subordonații miniștrilor. Este pus la punct un mecanism complex de protejare a 
premierului și a miniștrilor. Astfel, proiectul prevede că primul-ministru emite decizii care ”sunt acte 
administrative” (la fel cum sunt hotărârile de guvern). 
Miniștrii emit ordine și instrucțiuni, care sunt semnate de aceștia sau de personale delegate de ei. Toate actele 
administrative emise de fără a fi fundamentate, semnate, contrasemnate ori avizate din punct de vedere tehnic 
sau al legalității ”produc efecte juridice depline”. În trecut, mai multe acte normative s-au blocat în lipsa avizelor 
unor ministere ( e vorba, în special de Ministerul Justiției). 
Răspunderea, pasată subordonaților 
În cazul producerii unor consecințe vătămătoare este angajată exclusiv răspunderea juridică a miniștrilor sau a 
persoanelor delegate de aceștia. Mai explicit, potrivit articolului următor”întocmirea documentelor de 
fundamentare din punct de vedere tehnic și al legalității, avizarea pentru legalitate și contrasemnarea actelor 
administrative emise de ministru, în raport cu atribuțiile specifice angajează răspunderea administrativă, civilă sau 
penală, după caz, a funcționarilor publici sau contractuali”. 
Practic, subordonații miniștrilor vor fi puși în situația de a-și asuma răspunderea. 
De menționat că proiectul distinge trei categorii de acte normative – unilaterale, normative și individuale. Sub 
această terminologie, aparent tehnică, se ascunde încercarea autorităților de acoperi toată plaja de acte pe care 
le poate emite Guvernul în totalitate sau le pot aproba miniștrii individual – ordonanțe de urgență, hotărâri de 
guvern, ordine, decizii, instrucțiuni,  au precizat specialiști în administrație contactați de ”România liberă”. Toate 
actele adoptate de Guvern sunt acte administrative, dar unele au caracter normativ, iar altele au caracter 
individual. Actele administrative cu caracter normativ cuprind reguli generale de conduită, impersonale și de 
aplicabilitate repetată pentru un număr nedeterminat de subiecți (ordonanțe de urgență,  proiecte de legi). Actele 
administrative cu caracter individual creează, modifică sau sting drepturi și obligații în beneficiul sau în sarcina 
unei/unor persoane determinate. 
Dacă va fi aprobat de Guvern, Codul Administrativ urmează să fie trimis Parlamentului care poate opera 
modificări. 
TEXT2 
Dosarul Belina poate fi închis prin lege 
De-a lungul timpului, procurorii au luat în vizor mai mulți politicieni care au adoptat acte administrative 
controversate. 
Recent, DNA a anchetat și emiterea ordonanței 13 de către Guvernul Grindeanu. 
CCR a decis că DNA nu avea competența de a ancheta emiterea ordonanței. ”Curtea reţine că aprecierea 
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oportunităţii adoptării unei ordonanţe de urgenţă, sub aspectul deciziei legiferării, constituie un atribut exclusiv al 
legiuitorului delegat”, au explicat judecătorii CCR. 
Recent, DNA a deschis dosarul ”Belina” în care Sevil Shhaideh și Rovana Plumb sunt acuzate de faptul că, în 2013, 
au elaborat două hotărâri de guvern prin care Insula Belina din Teleroman ar fi trecut ilegal din proprietatea 
Apelor Române, în proprietatea CJ Teleroman, pentru a fi închiriată ilegal unei firme. Shhaideh este urmărită 
pentru abuz în serviciu, dar deputații au respins urmărirea penală în cazul Rovana Plumb. Președintele Senatului a 
sesizat CCR pentru a decide dacă procurorii pot ancheta hotărâri de guvern, în încercarea de a extinde protecția 
miniștrilor, valabilă doar pentru ordonanțe de urgență. Adoptarea Codului Administrativ de către Parlament, ar 
elimina emoțiile pentru miniștrii aflață în astfel de situații. Și aceasta pentru că aplicarea acestor prevederi în 
cazurile particulare va depinde de interpretarea instanțelor, au afirmat specialiștii consultați de ”România liberă”. 
Dosarul Belina nu a fost primul care a vizat acte emise de Guvern. De exemplu, Varujan Vosganian a fost acuzat 
acuzat de constituirea unui grup infracţional organizat, pentru că ar fi vândut gaze la preţuri preferenţiale către 
omul de afaceri Ioan Niculae. Operațiunea ar fi fost efectuată printr-o hotărâre de guvern, emisă de Vosganian pe 
vremea când era ministru al Economiei. Vosganian a scăpat de urmărirea penală, în urma votului din Senat.  În 
acelaşi dosar, este urmărit penal şi alt fost ministru al Economiei, Adriean Videanu. 
 
CASETĂ 
Axa complicităților 
Codul Administrativ este o ințiativă mai veche, a fostului ministru al Dezvoltării, Vasile Dâncu. În iulie 2017, 
”România liberă” dezvăluia că Sevil Shhaideh, ministrul de atunci al Dezvoltării, a adăugat o serie de articole 
privind interdicția autorităților de a ancheta miniștri pentru oportunitatea unor acte administrative. 
Între timp, conducerea ministerului a fost preluată de Paul Stănescu, sub mandatul căruia imunitatea miniștrilor a 
fost completată cu noi articole, în contextul anchetei DNA privind dosarul ”Belina”. 
Proiectul Codului administrativ va intra săptămâna viitoare în şedinţa de guvern, a declarat, ieri,  ministrul 
Dezvoltării Regionale Paul Stănescu. 
”99,9% va intra (Codul administrativ - n.r.) în şedinţa de guvern - nu cea de mâine - de săptămâna viitoare”, a 
spus, la Parlament, Paul Stănescu. 
Dacă va fi acceptat de Guvern, va fi trimis Parlamentului pentru aprobare. După votul din Parlament, proiectul va 
fi trimis la promulgare președintelui Klaus Iohannis, a căruit reacție pe subiect a fost una reținută. ”Este foarte 
adevărat că oportunitatea nu trebuie cenzurată penal, iar această chestiune este destul de bine cunoscută. Nu 
sunt foarte convins că este nevoie de schimbarea legislaţiei în materie”, a spus Iohannis. 
(Sursa: Romania Libera)  
 
 

 Klaus Iohannis se pregătește să semneze cel mai important ACORD din acesta an: În ce implică România, 
alături de alte 19 state 
Cel puţin 20 de state membre ale Uniunii Europene vor semna săptămâna viitoare un pact privind apărarea 
comună, iniţiativă promovată de Franţa şi Germania, pentru finanţarea şi dezvoltarea infrastructurii militare 
comune, într-o manifestare a unităţii europene după decizia Marii Britanii de a părăsi blocul comunitar, transmite 
Reuters. 
Parisul şi Berlinul speră ca acordul să fie semnat pe 13 noiembrie la Bruxelles, iar Cooperarea Structurată 
Permanentă (PESCO) ar putea fi cel mai mare salt în politica de apărare a UE în ultimele decenii, 
scrie agerpres.ro. România e și ea implicată. 
Totuşi, încă existe diferenţe de opinie între Franţa şi Germania cu privire la ceea ce ar trebui să facă ţările 
semnatare ale noului pact. În timp ce Franţa doreşte ca un nucleu de ţări să contribuie la PESCO cu bani, 
echipamente militare şi disponibilitatea de a interveni peste hotare, Germania încearcă să extindă acordul pentru 
a include cât mai multe state, ceea ce în opinia unor experţi ar putea să îl facă mai puţin eficient. 
''Aceasta trebuie să ducă la un nivel superior de angajament dacă va funcţiona. Uniunea Europeană are deja o 
mulţime de forumuri pentru discuţii'', a spus un oficial european, care a descris PESCO drept o 'căsătorie 
defensivă'. 
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Până în prezent, Franţa, Germania, Italia, Spania şi alte cel puţin 16 ţări din UE şi-au exprimat intenţia de a adera 
la această iniţiativă, care ar urma să fie lansată oficial la Consiliul European de iarnă, din luna decembrie. 
Unele ţări membre, printre care Danemarca, Portugalia şi Malta, încă nu s-au pronunţat public în legătură cu 
PESCO. 
Este clar însă că Marea Britanie, care intenţionează să părăsească blocul comunitar ca urmare a referendumului 
din iunie 2016, nu va participa la PESCO. Londra a încercat constant să blocheze cooperarea europeană în 
domeniul apărării, de teamă că acest lucru ar putea duce la crearea unei armate a UE. 
Diplomaţi francezi au afirmat că noul pact va avea câteva aspecte asupra cărora guvernele din UE vor conveni să 
coopereze şi să contribuie cu fonduri, printre iniţiativele avute în vedere fiind operaţiuni militare ale UE şi 
efectuarea în comun de investiţii şi achiziţii de capacităţi militare. 
Propunerile referitoare la PESCO includ un comandament medical european şi o reţea de centre logistice în 
Europa, crearea unui centru european de reacţie la crize şi pregătiri comune ale ofiţerilor militari. 
Mai mulţi oficiali NATO şi-au exprimat scepticismul în legătură cu PESCO, dar acum par să fi înţeles că pentru 
Uniunea Europeană este important să răspundă la crizele umanitare şi alte situaţii de criză, în special în Africa, o 
regiune unde NATO nu are responsabilităţi speciale. 
PESCO ''nu va fi în competiţie cu NATO'', a explicat un diplomat german. NATO se concentrează pe apărarea 
colectivă, în timp ce PESCO va asigura un răspuns mai rapid şi mai eficient al UE la evenimente precum criza Ebola 
din Africa, din 2014, a adăugat el. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Demitere BOMBĂ în şedinţa de Guvern. Premierul Tudose a dat SEMNALUL  
Şedinţa de Guvern de astăzi nu a fost lipsită de tensiuni! La debutul şedinţei, premierul Mihai Tudose l-a băgat în 
corzi pe ministrul delegat al Fondurilor europene, Marius Nica şi l-a tras la răspundere pentru situaţia 
dezastruoasă din cadrul ministerului. La rândul său, ministrul Nica a contracarat, susţinând că responsabil este 
nimeni altul decât directorul autorităţii de management. Moment în care premierul, voalat, a sugerat ca acesta 
din urmă să fie demis şi înlocuit. 
REDĂM MAI JOS DISCUŢIA INTEGRALĂ DINTRE PREMIERUL MIHAI TUDOSE ŞI MINISTRUL MARIUS NICA: 
MIHAI TUDOSE: Până să intrăm în celebrele puncte de zi de pe ordinea de zi, am o întrebare către domnul 
ministru Nica. (...) Înţeleg că mai avem un pic şi pierdem nişte bani. Vreo 12 milioane. 
MARIUS NICA: Am dispus măsurile necesare ca să reparăm şi la sfârşitul lunii noiembrie să nu pierdem, totuşi, 
aceşti bani”, a spus ministrul Marius Nica. 
MIHAI TUDOSE: După cine reparăm, domnule ministru? 
MARIUS NICA: După cei care au gestionat până acum. 
MIHAI TUDOSE: Au şi ei nişte nume? Le ştiţi numele? 
MARIUS NICA: Directorul autorităţii de management 
MIHAI TUDOSE: Am înţeles. Cred că îşi va putea găsi un loc de muncă unde să fie util cu adevărat, nu? 
MARIUS NICA: Da. O să solicităm şi prezenţa Corpului de Control al primului ministru 
MIHAI TUDOSE: Credeţi că mâine este o zi suficient de lungă pentru... 
MARIUS NICA: Astăzi! 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Tudorel Toader, prima reacție după proteste! Anunț major privind proiectul pe legile justiției. Ce a discutat cu 
Timmermans 
Ministrul Justiției Tudorel Toader a declarat miercuri, în cadrul unei conferințe de presă, că „raportul MCV va fi 
unul echilibrat” și a oferit noi explicații privind proiectul de modificare a legilor justiției. Reacția ministrului vine 
după întâlnirea pe care a avut-o cu Frans Timmermans, prim-vicepreședintele Comisiei Europene. Potrivit lui 
Toader, au existat trei teme de discuție: evoluțiile înregistrate în indeplinirea celor 12 recomandări din MCV, 
Inspecția Judiciară și procedura de numire a procurorilor de rang înalt. 
„Cunoașteți foarte bine că pe 23 august spuneam că existe trei variante posibile: Inspecția să rămână la CSM prin 
consolidarea garanțiilor de independență, Inspecția să treacă la MJ (...), Inspecția să devină o autoritate 
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independetă, cu statut distinct, care să nu fie nici la CSM, nici la MJ. Știți că în proiectul de lege pe care l-am 
redactat la nivelul MJ am propus această a treia variantă (...). 
Răspunderea magistraților, o temă iarăși sensibilă, care păstrează garanțiile constituționale, cele potrivit cărora 
statul răspunde pentru erorile judiciare comise de către magistrați (...). Știți bine că în proiectul de modificare se 
prevede că după ce statul despăgubește victima erorii, dacă se dovedește că magistratul a acționat cu rea 
credință, gravă neglijență, statul se întoarce împotriva magistratului într-un termen de trei ani, față de actuala 
reglementare, care prevede un termen de un an. (...) 
O altă temă care a fost discutată este aceea privind procedura de numire a procurorilor de rang înalt. Avem MCV, 
avem cele 12 recomandări. Faptul că avem 12 recomandări nu înseamnă că avem și o ierarhie a importanței 
acestora. (...) Recomandarea numărul unu spune că trebuie să găsim o procedură transparentă, robustă de 
numire a procurorilor de rang înalt, inclusiv prin consultarea Comisiei de la Veneția. (...) 
Am văzut și eu anumite luări de poziție în spațiul public, discuția cu Timmermans referitoare la avizul Comisiei de 
la Veneția are în vedere această primă recomandare, aviz privind procedura de numire a procurorilor de rang 
înalt. 
O altă temă pe care am discutat-o în amănunt, am prezentat-o și de la care urmează să primim punctul de vedere 
al Comisiei se referă la conținutul posibil pe care urmează să-l aibă infracțiunea de abuz în serviciu, iar pe cale de 
consecință și de neglijență în serviciu, adică acel prag despre care am spus că trebuie să fie rezonabil, dar prag 
care trebuie să respecte exigențele CCR și în același timp ne raportăm la Directiva europeană.”, a spus Tudorel 
Toader. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Juncker nu ne dă nicio șansă la Schengen: România, mai coruptă ca Bulgaria 
Jean-Claude Juncker, președintele Comisiei Europene, afirmă că România nu merită să fie încă în spațiul Schengen 
pentru că, spre deosebire de Bulgaria, țara noastră trebuie să facă mai multe eforturi pentru eradicarea corupției. 
„L-am întrebat azi pe Jean-Claude Juncker, Președintele Comisiei Europene, care este principalul motiv pentru 
care România nu este încă primită în spațiul Schengen. Răspunsul lui m-a uimit: "Unlike Bulgaria, Romania still 
needs to do more to eradicate corruption and that's the main reason Romania can not join yet the Schengen 
Area." Recunosc că nu mă așteptăm la un asemenea răspuns. Suntem, oare, chiar mai corupți decât bulgarii?”, 
scrie pe Facebook senatorul PMP Vasile Cristian Lungu. Afirmația a fost făcută la Formului Tinerilor Parlamentari 
din Uniunea Europeană. 
Pe de altă parte, eurodeputatul social-democrat Răzvan Popa se arată dezamăgit de poziţia transmisă de 
preşedintele Comisiei Europene, la Forumul Tinerilor Parlamentari din Europa, referitoare la aderarea României la 
Spaţiul Schengen. În ciuda faptului că în discursul din septembrie despre Starea Uniunii Europene preşedintele CE 
a afirmat răspicat că România trebuie să intre în Spaţiul Schengen, acum acesta a sugerat că alte state sunt mai 
bine pregătite. 
„O astfel de poziţie arată inconsecvenţă în viziunea despre proiectul european, nu doar în cea despre România. 
Este ştiut şi recunoscut chiar de preşedintele Juncker faptul că ţara noastră îndeplineşte toate criteriile de aderare 
la Spaţiul Schengen. De aceea, este regretabil şi inexplicabil faptul că acum preşedintele Comisiei Europene 
transmite un alt semnal, unul greşit despre aderarea României la Spaţiul Schengen. România este una dintre cele 
mai pro-europene ţări şi una dintre ţările membre care susţine consolidarea Uniunii Europene şi a procesului de 
integrare în această familie. Vreau să cred că preşedintele CE poate trece peste apartenenţa la o anumită familie 
politică europeană şi va reveni la poziţia corectă faţă de ţara noastră, poziţie reiterată de altfel în mai multe 
rânduri de Comisia Europeană” a spus eurodeputatul Răzvan Popa. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Președintele Iohannis retrimite la Parlament legea care a politizat funcțiile de directori de școli 
Președintele României, Klaus Iohannis, a trimis miercuri, 8 noiembrie a.c., Parlamentului, spre reexaminare, Legea 
pentru completarea art. 258 din Legea educației naționale nr. 1/2011. 
Vă prezentăm textul integral al cererii: 
Domnului Nicolae-Liviu DRAGNEA 
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Președintele Camerei Deputaților 
În temeiul articolului 77 alineatul (2) din Constituția României, republicată, formulez următoarea 
CERERE DE REEXAMINARE 
asupra Legii pentru completarea art. 258 din Legea educației naționale nr. 1/2011 
Legea pentru completarea art. 258 din Legea educației naționale nr. 1/2011 vizează  situația vacantării funcțiilor 
de director și director adjunct din unitățile de învățământ preuniversitar. Astfel, potrivit alin. (71) al art. 258, nou 
introdus prin legea transmisă la promulgare, în cazul prevăzut la alin. (7) al aceluiași articol, în funcțiile rămase 
vacante sau care se vacantează între perioadele de concurs pot fi numite persoane în funcția de director interimar 
și director adjunct interimar cu avizul consiliului de administrație al școlii până la organizarea concursului. Această 
nouă reglementare ridică însă o serie de probleme sub aspectul corelării cu actualele prevederi ale alin. (7) al art. 
258 la care alin. (71) nou introdus face trimitere, cu importante consecințe în aplicare, motiv pentru care se 
impune reexaminarea ei de către Parlament. 
Astfel, potrivit alin. (7) al art. 258, în cazul vacantării funcțiilor de director și director adjunct din unitățile de 
învățământ preuniversitar, conducerea interimară este asigurată, până la organizarea concursului, dar nu mai 
târziu de sfârșitul anului școlar, de un cadru didactic titular, numit prin detașare în interesul învățământului, prin 
decizia inspectorului școlar general, cu avizul consiliului de administrație al inspectoratului școlar și cu acordul 
scris al persoanelor solicitate. 
În primul rând, din analiza comparată a celor două alineate menționate, nu rezultă cu claritate dacă noua condiție 
introdusă la alin.(71) - a obținerii avizului consiliului de administrație al școlii de către persoanele care sunt numite 
în funcția de director interimar și director interimar adjunct - înlocuiește condițiile de numire în funcție prevăzute 
de art. 258 alin. (7) sau reprezintă doar o condiție suplimentară. 
În al doilea rând, semnalăm că cele două alineate operează cu noțiuni diferite, respectiv: „funcțiile rămase 
vacante sau care se vacantează între perioadele de concurs” (a se vedea alin. 71), prin raportare la „cazul 
vacantării funcțiilor de director și director adjunct din unitățile de învățământ preuniversitar până la organizarea 
concursului, dar nu mai târziu de sfârșitul anului școlar” (a se vedea alin. 7). Astfel, nu este cert dacă perioadele 
de timp la care se referă alin. (71) sunt aceleași cu cele vizate de alin. (7), aspect care poate conduce la o aplicare 
neunitară a legii în practică. Din această perspectivă, semnalăm că, în acord cu normele de tehnică legislativă, în 
cazul în care din dispoziția normativă primară a unui articol decurg, în mod organic, mai multe ipoteze juridice, 
acestea vor fi prezentate în alineate distincte, asigurându-se articolului o succesiune logică a ideilor și o coerență 
a reglementării (art. 48 alin. 1 din Legea nr. 24/2000 privind normele de tehnică legislativă pentru elaborarea 
actelor normative). Faptul că legea aflată la promulgare nu a modificat alin. (7) al art. 258, ci a introdus un alineat 
distinct, pare să susțină faptul că se referă la ipoteze juridice distincte, care însă intră în contradicție cu 
prevederile alin. (7) la care face trimitere. 
Într-o altă ordine de idei, semnalăm că Legea pentru completarea art. 258 din Legea educației naționale nr. 
1/2011 comportă și probleme de ordin procedural. Astfel, în forma transmisă la promulgare, legea menționată a 
fost dezbătută și adoptată numai de către Senat, în calitate de Cameră decizională, în timp ce Camera Deputaților, 
în calitate de primă Cameră sesizată, a respins legea. Totodată, semnalăm și că această lege nu mai reflectă 
problematica supusă inițial dezbaterii primei Camere și, prin urmare, nici prevederile textului respins de către 
această Cameră. Conform principiului bicameralismului statuat de art. 61 din Constituție, care nu permite ca o 
singură Cameră, respectiv Camera decizională, să legifereze în mod exclusiv, considerăm că este necesar ca 
ambele Camere ale Parlamentului să se exprime cu privire la conținutul normativ al legii transmise la promulgare. 
Față de argumentele enunțate mai sus, considerăm că este necesară clarificarea situațiilor juridice în care poate 
interveni interimatul funcțiilor de director și director adjunct din unitățile de învățământ preuniversitar, respectiv 
a condițiilor și a procedurii de numire în funcțiile respective. 
Totodată, în beneficiul cetățenilor, considerăm că în cadrul procesului legislativ Parlamentul ar trebui să acorde o 
mai mare atenție principiilor sistematizării și unicității în reglementare, ce impun ca intervențiile legislative asupra 
aceleiași legi să fie incluse în cadrul aceluiași act normativ. Urmărirea acestor standarde de tehnică legislativă ar 
permite autorității legiuitoare ca modificările și completările aduse spre exemplu Legii educației naționale, și 
aflate în același stadiu procedural, să fie promovate printr-un singur act normativ. 
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Față de argumentele expuse mai sus și având în vedere competența legislativă exclusivă a Parlamentului, vă 
solicităm reexaminarea Legii pentru completarea art. 258 din Legea educației naționale nr. 1/2011. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Proiectul pentru primul sistem de rachete Patriot a fost aprobat 
Guvernul a aprobat proiectul de lege pentru achiziția primului sistem de rachete Patriot. Proiectul, adoptat 
în ședința de astăzi a Executivului, va fi trimis la Parlament. 
 
În cadrul proiectului de lege se face referire la achiziţionarea, începând cu anul 2017, a şapte sisteme de rachete 
sol-aer Patriot - dintre care patru sisteme destinate înzestrării Statului Major al Forţelor Aeriene şi trei sisteme 
destinate înzestrării Statului Major al Forţelor Terestre - şi a echipamentelor aferente, în valoare totală de circa 
3,9 miliarde de dolari fără TVA, se arată într-un comunicat al Guvernului, citat de News.ro 
Primul sistem, pentru care a fost deja primită scrisoarea de acceptare de la partea americană, este în valoare de 
764,78 milioane de dolari fără TVA şi va fi contractat până la sfârşitul acestui an, precizează Guvernul. 
Executivul menţionează că România, în calitatea sa de stat membru al NATO şi UE, are obligaţia să continue şi să 
îşi intensifice eforturile naţionale pe dimensiunea de apărare şi securitate. În acest context politico-militar, forţele 
aeriene şi forţele terestre române trebuie să dispună, pentru îndeplinirea misiunilor specifice, de capabilităţi şi 
sisteme de apărare aeriană cu baza la sol cu bătaie mare credibile, flexibile şi eficiente, pentru a contribui la 
descurajarea unei agresiuni împotriva României şi articularea unui răspuns adecvat la provocările actuale şi 
viitoare ale mediului de securitate. 
Astfel, înzestrarea forţelor armate române cu sisteme de rachete sol-aer cu bătaie mare moderne, interoperabile 
cu sistemele de rachete sol-aer, cu sistemele de comandă, control, comunicaţii, şi cu platformele multirol din 
dotarea proprie şi a altor state membre NATO, adaptate misiunilor actuale, constituie o necesitate esenţială, o 
cerinţă strategică care trebuie satisfăcută în cel mai scurt timp posibil. Prin înzestrarea cu sisteme de apărare 
aeriană cu baza la sol, se asigură capabilitatea necesară pentru îndeplinirea corespunzătoare a misiunilor specifice 
pe termen mediu şi lung, se arată în comunicat. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Dragnea și Tăriceanu, acțiune de ULTIMĂ ORĂ, după ce au aflat de problemele Regelui Mihai 
Președintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu și președintele Camerei Deputaților, Liviu Dragnea, au 
depus Inițiativa legislativă pentru reglementarea statutului juridic al Casei Regale a României. Această decizie era 
una luată de mult, dar se pare că depunerea inițiativei a fost grăbită din cauza stării precare de sănătate a Regelui 
Mihai. 
”Propunerea legislativă prevede recunoașterea acesteia ca persoană juridică de drept privat și acordarea 
statutului de utilitate publică. În plus, legea propune recunoaşterea poziţiei de Şef al Casei Regale a României, ca 
poziţie onorifică, asimilată protocolar cu aceea a unui fost şef de stat, și cuprinde o serie de prevederi care vor 
asigura desfășurarea optimă a activităților și funcțiilor de reprezentare ale acesteia. 
Aceste prevederi vor asigura cadrul pentru o implicare și mai intensă a Casei Regale în cadrul societății românești. 
Este nevoie, mai mult decât oricând, de o instituție deasupra politicii partinice, în care românii să vadă un reper 
de echilibru și continuitate. 
Casa Regală a României este o instituție istorică, păstrătoare a tradițiilor naționale și a valorilor statului român. 
Timp de aproape 100 de ani, Casa Regală a României a asigurat echilibrul politic în România, a contribuit decisiv la 
formarea României Mari și la modernizarea statului român. După al Doilea Război Mondial, instaurarea unui 
regim totalitar în România a fost realizată printr-o veritabilă lovitură de stat care i-a forțat  să plece în exil pe 
Majestatea sa Regele Mihai și pe membrii Casei Regale. Timp de aproape 50 de ani, regimul comunist a făcut tot 
ce i-a stat în puteri să îi facă uitați, dar nu a reușit, după cum o arată atașamentul românilor față de Casa Regală. 
După 1989, s-a început procesul de a reda Casei Regale rolul pe care îl merită și de care România are nevoie. În 
pofida unor pași importanți, în prezent Casa Regală a României nu are personalitatea juridică de sine stătătoare, 
ceea ce produce mari inconveniente, nu numai sieşi, ci şi instituţiilor publice cu care intră în parteneriat, 
probleme care adresate de acest proiect de lege. 
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Astăzi, suntem alături de Majestatea sa, Regele Mihai care se confruntă cu probleme grave de sănătate și 
considerăm că această propunere legislativă reflectă recunoașterea modului exemplar în care Majestatea Sa și-a 
făcut datoria față de România și, totodată, va încadra într-un mod predictibil și constituțional continuitatea unei 
instituții simbol a statului român”, arată un comunicat de presă al Senatului. 
(Sursa: stirioesurse.ro) 
 

 Sufocați de competențele transmise la nivel local 
Asociația Orașelor din România, ca organizație non-guvernamentală, apolitică, fără scop lucrativ, este 
reprezentanta legitimă a intereselor celor 217 unități administrativ-teritoriale cu statut de oraș. 
Sufocați de competențele transmise la nivel local, neînsoțite de resurse financiare, cu organigrame decimate prin 
intervenții legislative nefundamentate și care nu au ținut cont că, în orașe, funcționează o multitudine de instituții 
care, în afara locuitorilor orașului, deservesc locuitori ai mai multor comune învecinate (licee, spitale, creșe, 
servicii de evidență informatizată a persoanei, instituții de asistență socială, poliție locală, parchet și judecătorie, 
agenție de ocupare a forței de muncă, administrație financiară și trezorerie ș.a.), excluși ilogic de la multe 
programe care privesc accesarea fondurilor europene, cu cetățeni disprețuiți prin decizii injuste (ca în cazul 
desființării celor 67 de spitale), primarii de orașe solicită stabilirea unor măsuri menite să ducă la deblocarea 
situațiilor critice în care ne aflăm, de creștere a capacității administrativ-financiare și eficientizare a serviciilor 
publice, pentru îmbunătățirea calității vieții în orașele noastre. 
Asociația Orașelor din România constată cu îngrijorare că dialogul cu autoritățile administrației publice locale este 
unul selectiv și consideră neproductivă o astfel de abordare. Lipsa disponibilității pentru un dialog real a 
autorităților centrale cu toate structurile asociative ale unităților administrativ-teritoriale: Asociația Comunelor 
din România (ACoR), Asociația Orașelor din România (AOR) și Asociația Municipiilor din România (AMR) și lipsa de 
receptivitate pentru găsirea unor soluții care să rezolve măcar parțial gravele probleme cu care se confruntă 
autorițățile administrației publice locale, puse în situația de a nu-și îndeplini atribuțiile prin subdimensionarea 
resurselor financiare pe care le au la dispoziție, fac ca promisiunile discutate la diverse evenimente și neduse la 
îndeplinire să arate că suntem departe de soluțiile optime necesare rezolvării problemelor noastre. 
Consecințele neluării în seamă a propunerilor făcute de AOR la modificarea Codului Fiscal în anul 2015, pentru 
care asociația noastră a dat un aviz nefavorabil, au fost resimțite de colectivitățile locale, capacitatea 
administrativă a unităților administrativ-teritoriale rămânând cu mult sub responsabilitățile pe care autoritățile 
administrației publice locale le au stabilite prin lege și sporind dependența de mecanisme de finanțare, din pixul 
consiliului județean sau a ministerului, prin decizia de apartenență politică. 
Și de această dată suntem puși în situația de a da un aviz nefavorabil, Asociația Orașelor din România fiind în 
dezacord cu soluția prezentată public după întâlnirea dintre reprezentanții guvernului și cei ai municipiilor. 
Asociația Orașelor din România dorește ca primarii să nu mai fie dependenți de Consiliul Județen sau de 
'Ministerul Binevoitor' și, de acea, îi solicită Domnului Prim-Ministru realizarea unui dialog real pentru a putea 
face o administrație publică locală performantă, în folosul cetățeanului.  
Asociația Orașelor din România solicită tuturor partenerilor de dialog să revină la masa dialogului pentru 
discutarea propunerilor făcute de asociația noastră de mai bine de 10 luni, pe care le-am reluat și în urmă cu o 
săptămână, ca solicitare de includere a acestora în proiectul de lege privind 'Codul Finanțelor publice locale', dar 
neluate în seamă de administrația centrală. 
În speranța unui dialog cât mai bun cu toți partenerii, pentru rezolvarea rapidă și pe cale de parteneriat, folosind 
bunele practici ale activităților de administrație publică din orașe, Asociația Orașelor din România dorește să 
contribuie la rezolvarea problemelor privind continuarea reformei în administrația publică, bazată pe creșterea 
autonomiei colectivităților locale și descentralizare. 
Președinte AOR  
Mădălin-Ady Teodosescu Președinte executiv AOR,  
Primarul Orașului BalșIonel Chiriță  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Negrescu a pledat la "Web Summit" pentru soluții menite să consolideze procesul de integrare în cadrul UE 
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Ministrul delegat pentru afaceri europene, Victor Negrescu, a participat miercuri, la invitația prim-ministrului 
Portugaliei, António Costa, la 'Web Summit' 2017, la Lisabona, context în care oficialul român a pledat pentru 
soluții comune, incluzive la nivel european, menite să consolideze procesul de integrare în cadrul UE. 
Potrivit unui comunicat al MAE, în cadrul intervenției sale din panelul intitulat "Will Europe rise again?", oficialul 
român s-a referit la multiplele provocări la adresa proiectului european și la modalitățile prin care acestea pot fi 
transformate în oportunități de consolidare a Uniunii Europene. 
Sursa citată precizează că ministrul delegat a subliniat necesitatea unei mai bune comunicări cu privire la 
realizările și beneficiile Uniunii pentru cetățenii europeni, precum și la necesitatea unei mai bune implicări a 
acestora în procesul de reflecție și decizie privind viitorul Europei. 
Totodată, oficialul român a pledat pentru soluții comune, incluzive la nivel european, menite să consolideze 
procesul de integrare, cu accent pe asigurarea unei creșteri economice durabile, crearea de locuri de muncă și 
realizarea convergenței economice și sociale în cadrul UE. 
"Avem nevoie de o Uniune Europeană unită în jurul valorilor comune și capabilă să își proiecteze adecvat viitorul 
pentru cetățenii săi. Construcția europeană are nevoie de reforme profunde, de solidaritate și responsabilitate, 
pentru a putea face față provocărilor", a declarat Negrescu, citat în comunicat. 
Oficialul s-a referit și la importanța inovației și a tehnologiei în elaborarea unor politici eficiente ale UE, 
evidențiind potențialul României în sfera digitală și a securității cibernetice la nivel european. 
"Potențialul României în industria digitală trebuie susținut și valorificat, mai ales că există toate premisele pentru 
succes. Dorim să facem cunoscute toate performanțele înregistrate de România pe toate domeniile sale de 
excelență, în perspectiva preluării Președinției Consiliului Uniunii Europene, în primul semestru al anului 2019, iar 
industria IT are una dintre cele mai rapide rate de creștere în ultimii ani", a subliniat ministrul delegat. 
De asemenea, potrivit comunicatului, Victor Negrescu s-a întâlnit la Lisabona cu secretarul de stat portughez 
pentru afaceri europene, Ana Paula Zacarias, în cadrul consultărilor fiind reconfirmat nivelul foarte bun al 
relațiilor bilaterale și dorința ambelor părți de a diversifica și aprofunda în continuare parteneriatul româno-
portughez. 
"Discuțiile au permis aprofundarea unor subiecte de interes comun aflate pe agenda europeană actuală precum 
evoluțiile procesului Brexit, consolidarea zonei euro și a Uniunii Economice și Monetare, dezvoltarea pilonului 
social al Uniunii Europene și negocierile privind viitorul Cadru Financiar Multianual, cu accent pe perspectivele 
Politicii de Coeziune și ale Politicii Agricole Comune. În context, ambii oficiali au reiterat importanța continuării 
proceselor de convergență economică și socială la nivelul UE", se mai arată în comunicat. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Trei teroriști ISIS au trecut prin România 
Trei terorişti din gruparea Stat Islamic au trecut și prin România, în drumul lor spre Siria. Este informaţia pe care 
unul dintre islamişti le-a furnizat-o anchetatorilor, în timpul interogatoriilor. 
Ştirea a fost preluată de presa din Belgia, ţară din care au plecat cei trei. Nu se spune anul în care s-a întâmplat 
acest lucru. 
Teroristul Tarik Jadaoun a declarat că s-a radicalizat într-o închisoare din Liege. După ce a fost eliberat, a traversat 
Europa, împreună cu alţi doi jihadişti. 
Călătoria s-a încheiat în oraşul sirian Rakka. Bărbatul a spus că acolo i-a învăţat pe copiii racolaţi de ISIS să 
folosească arme de foc şi s-a ocupat de coordonarea celulelor teroriste care urmau să comită atentate în Europa. 
El a fost capturat, în vara acestui an, în Irak. 
(Sursa: Digi 24) 

 Catalonia este paralizată! Grevă, autostrăzi și trenuri blocate în regiune la apelul separatiștilor 
În Catalonia are loc miercuri o mişcare grevistă, în urma apelului lansat de un sindicat proindependenţă, susţinut 
de două puternice asociaţii separatiste, transmite AFP, conform agerpres.ro. 
Greva afecta miercuri dimineaţa atât traficul rutier, cât şi pe cel feroviar.  
 
Un tren de mare viteză care face legătură între Barcelona şi Lyon (Franţa), care urma să sosească la destinaţie la 
ora 12:26, a fost nevoit să se întoarcă din drum, a comunicat compania feroviară naţională Renfe.  
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
 
Numeroase şosele şi autostrăzi erau blocate, cele mai afectate fiind autostrăzile AP-7, de-a lungul coastei 
Mediteranei, legând Andaluzia de frontiera franceză, şi A-2, între Barcelona şi Madrid. 
Apelul la grevă generală a fost lansat de organizaţia intersindicală proindependenţă CSC, în semn de protest faţă 
de precaritatea locurilor de muncă şi contra unui decret al guvernului de la Madrid care relaxează formalităţile 
necesare pentru plecarea firmelor din Catalonia.  
 
Mişcarea, susţinută de asociaţiile separatiste Asociaţia Naţională Catalană şi Omnium Cultural, are şi un caracter 
politic, cerându-se eliberarea liderilor catalani arestaţi. 
Greva urma să afecteze şi şcolile, dat fiind că USTEC, principalul sindicat din sistemul de educaţie catalan, şi-a 
anunţat participarea.  
 
În schimb, mişcarea de protest nu este susţinută de principalele sindicate spaniole, CCOO şi UGT.  
 
Grupuri de manifestanţi purtând banderole proindependenţă şi pancarte prin care cereau eliberarea politicenilor 
arestaţi erau prezente în diferite puncte de blocaj, precum gara din Girona, unde sute de persoane au forţat un 
baraj al poliţiei pentru a coborî pe şine şi a împiedica circulaţia trenurilor.  
 
La Barcelona, unde metroul funcţiona miercuri la 85% din capacitate, mişcarea grevistă părea să aibă un impact 
mai mic decât greva generală din 3 octombrie, declanşată împotriva represiunii de poliţie în timpul 
referendumului de autodeterminare. 
(Sursa: Agerpres) 

 Trump, către Xi, despre Coreea de Nord: Cred, ca și dumneavoastră, că există o soluție 
Președintele american, Donald Trump, a evidențiat joi la Beijing "alchimia bună" pe care o are cu omologul său 
chinez, Xi Jinping, subliniind că există o soluție la dosarul nord-coreean, transmite AFP. 
"Întâlnirea noastră din această dimineață a fost excelentă (...). Am vorbit despre Coreea de Nord și cred, ca și 
dumneavoastră, că există o soluție", a declarat liderul de la Casa Albă adresându-se gazdei sale. 
Trump a evocat necesitatea de dezvoltare a relațiilor comerciale între Washington și Beijing, insistând pe bunele 
relații cu Xi, cu care s-a arătat convins că va putea realiza "lucruri fantastice". 
Cooperarea între primele două puteri mondiale este "singura opțiune viabilă", a subliniat la rândul său liderul de 
la Beijing. 
China este a treia etapă a turneului asiatic al președintelui american, care a întreprins înainte de aceasta vizite 
aliaților săi sud-coreean și nipon. 
Vizita prilejuiește a treia întâlnire între Trump și Xi, după cele de la Mar-a-Lago, statul american Florida, în aprilie, 
și de la summitul G20 de la Hamburg, în luna iulie. 
În 2017 se împlinesc 45 de ani de la vizita fostului președinte american Richard Nixon în China, care a însemnat 
începutul normalizării relațiilor între cele două state, menționează agenția chineză Xinhua. 
(Sursa: Agerpres) 
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